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Memo Gemeenteraad
 
Datum 12-09-2023 
Aan De gemeenteraad van Waadhoeke
CC
Van College van Burgemeester en Wethouders van Waadhoeke
Onderwerp  Afval gescheiden inzamelen op scholen
Portefeuillehouder J. Dijkstra
 
 
Geachte raadsleden,

Inleiding
Afvalstromen die vrijkomen in scholen worden op grond van de huidige regelgeving officieel als 
bedrijfsafval aangeduid. Scholen moeten voor de afvoer van hun afval zelf (of collectief via de 
aangesloten scholenkoepel) een contract sluiten met een (commerciële) inzameldienst. 

In het algemeen gaan er steeds meer stemmen op om voor scholen de beleidslijn af te stemmen op de 
inzameling van huishoudelijk afval. Het afval op scholen lijkt qua aard en samenstelling namelijk veel op 
huishoudelijk afval. Kinderen brengen een groot deel van hun tijd door op school en als ze daar hetzelfde 
moeten doen als thuis is de kans groter dat goed scheidingsgedrag beklijft. 

Dat geldt zeker ook voor Waadhoeke. De gemeenteraad heeft tijdens de vergadering van 11 mei 2023 
een motie van gemeentebelangen Waadhoeke en FNP Waadhoeke aangenomen (zie bijlage 1). Daarin is 
ons college gevraagd om te onderzoeken op welke wijze het afval op alle scholen in Waadhoeke 
gescheiden wordt ingezameld.
  
Onderzoeksresultaten
In gemeente Waadhoeke zijn 33 basisscholen en 3 scholen voor voortgezet onderwijs aanwezig. De 
basisscholen vallen onder onderwijskoepels die vrijwel allemaal het afval regelen voor de bij hun 
aangesloten scholen. 

Naar aanleiding van de opdracht in de motie is een belronde gedaan langs alle koepels, twee individuele 
basisscholen, twee middelbare scholen en daarnaast is een bezoek gebracht aan het onderwijscluster 
Triviant in Franeker. De volledige inventarisatie van deze bel- en bezoekronde is te vinden in het overzicht 
dat als bijlage 2 en 3 van deze memo is opgenomen. 

Tijdens het onderzoek is de scholen gevraagd welke stromen apart worden ingezameld. De meest 
voorkomende categorieën van afvalstoffen op alle scholen betreffen: restafval, groente en fruitafval (in 
vervolg afgekort als gft-afval) en oud papier en karton.  Op alle scholen wordt het restafval ingezameld 
en afgevoerd. Op 3 scholen wordt gft-afval gescheiden ingezameld. Op 36 scholen wordt oud papier en 
karton apart ingezameld (meestal via de plaatselijke verenigingen en soms via een aparte papier-
container van de inzameldienst). Op  17 scholen worden ook andere categorieën gescheiden zoals klein 
chemisch afval (kca), lege batterijen en afgedankte cartridges. Glazen verpakkingsafval komt nagenoeg 
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niet vrij binnen de scholen en zo wel dan wordt dit door de scholen naar de nabije publieke glasbak 
gebracht.

De scholen zijn ook gevraagd of zij ook bereid zijn om meer afvalstromen te scheiden en of dat de school 
ook meer geld mag kosten. Vrijwel alle scholen geven aan na te denken over het scheiden van gft-afval. 
Sommige scholen hebben een aanbod van de commerciële inzamelaar gehad, maar hebben daar (nog) 
geen gebruik van gemaakt. Uitgangspunt van de scholenkoepels is dat iedere schoollocatie zelf dient te 
bepalen of zij al dan niet gft-afval willen gaan scheiden. Het initiatief wordt bij de onderwijslocaties 
neergelegd.

Zo heeft IKC de Slotschool in St.- Annaparochie het initiatief genomen om het gft-afval gescheiden in te 
zamelen. Daartoe is van gemeentewege een gft-container en zijn biobakjes voor in de lokalen 
beschikbaar gesteld in 2022. Volgens de gegevens van Omrin wordt daar sindsdien volop gebruik van 
gemaakt, waaruit kan worden afgeleid dat dit goed verloopt.  

Foto 1 en 2: wethouder Dijkstra is blij met de start van de 
gescheiden  inzameling van gft-afval op IKC De Slotschool 2022

Conclusie
De meeste scholen zijn goed bezig met afvalscheiding en ook bewust van het belang er van. Vrijwel alle 
stromen die voorkomen in scholen worden gescheiden ingezameld. Alleen de gescheiden inzameling van 
gft-afval kan op een groot deel van de scholen nog ingevoerd worden. De gescheiden inzameling van gft 
is een geweldige mogelijkheid voor scholen. Het is naast restafval en oud papier namelijk de grootste 
afvalstroom in scholen. Het scheiden is vergelijkbaar met de inzameling bij huishoudens en het is goed 
te verwerken. Als het initiatief vanuit de school zelf komt is de kans op succes groter. Een mooi voorbeeld 
is het recente initiatief van IKC De Slotschool. 

Het college is voornemens om alle scholen de mogelijkheid tot gft scheiden aan te bieden. Scholen zullen 
daarbij van gemeentewege proactief worden benaderd, waarbij het belang van afvalscheiding duidelijk 
wordt gemaakt.  De gemeente kan de scholen aanbieden om gft-containers te plaatsen die tegelijkertijd 
geleegd worden in de route voor huishoudens om de deelname te vergroten. Hier zijn de volgende 
kosten voor de gemeente aan verbonden: 

Jaarlijkse inzamelkosten: uitzetten en periodiek legen 36 gft-containers: € 1.200,- p.j.
Jaarlijkse verwerkingskosten: verwerking van het ingezamelde gft-afval: € 1.500,- p.j.  
Eenmalige kosten: 200 verzamelemmertjes voor in de schoollokalen: € 3.600,-
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Om juridisch te borgen dat gft-afval van scholen ingezameld mag worden in de huishoudelijke afvalroute 
is een landelijke leidraad door de koninklijke Vereniging voor Afval- en Reinigingsmanagement (NVRD) 
opgesteld. Daarin staat aangegeven hoe een en ander juridisch geregeld dient te worden, zoals het 
opnemen van de benodigde regels in de Afvalstoffenverordening van de gemeente Waadhoeke. Het 
wijzigen van de Afvalstoffenverordening is een bevoegdheid van uw raad. Daartoe gaan wij een voorstel 
voorbereiden en begin volgend jaar aan uw raad voorleggen.

Van belang voor uw raad
De gemeenteraad heeft op 11 mei 2023 een motie aangenomen waarin ons college wordt gevraagd om 
te onderzoeken op welke wijze de afvalscheiding op alle scholen in Waadhoeke gerealiseerd kan worden. 
Daarbij is aangegeven om de resultaten van het onderzoek aan de raad te presenteren. Met het 
uitwerken van de resultaten van het onderzoek via deze memo wordt aan dat verzoek voldaan.
 
 

Bijlagen:
1. Motie FNP en GB Waadhoeke
2. Overzicht resultaten Waadhoeke
3. Verslag bezoek Triviant Franeker


